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PROTOKÓŁ NR XLIII/14 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ W DNIU 

8 LIPCA 2014 ROKU 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Informacja o wynikach przetargów organizowanych w celu realizacji inwestycji 

gminnych. 

3. Głosowanie nad projektami uchwał: 

- w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2014 rok, 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś, 

4. Zamknięcie obrad. 

 

Obrady XLIII sesji rozpoczęto o godz. 9
00

 w sali nr 20 Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych.  

Ad. 1 Otwarcia XLIII obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy- Krystian Flegel, który stwierdził prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel powitał radnych, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik Gminy- Reginę Słociak. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku obrad. 

Wójt Gminy- M. Wojciechowski wnioskował o wprowadzenie do pkt. 3 porządku obrad 

projektu uchwały: 

- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie nad propozycją 

zmiany porządku obrad. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych radnych. W głosowaniu 

radni jednogłośnie opowiedzieli się za zmianą porządku obrad (14 głosów „za”). 

Ad. 2 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel przekazał głos Wójtowi- M. 

Wojciechowskiemu. 

Wójt- M. Wojciechowski: Uprzedzałem na ostatniej sesji, że być może będzie taka sytuacja, 

że trzeba będzie w trybie nadzwyczajnym zwołać sesję, natomiast nie spodziewałem się, że z 

takiego powodu. Mówiąc o tym myślałem, że jak otworzymy przetargi na dokończenie prac 

na boisku, głównie chodzi o bieżnię i część lekkoatletyczną i otworzymy drugi przetarg na 

infrastrukturę przy szkole w Mechnicy, że w związku z tym zaistnieje konieczność zwołania 

sesji, żeby wyregulować sprawy finansowe. Natomiast w międzyczasie okazały się dwie 
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rzeczy. Został ogłoszony przetarg przez szkołę w Mechnicy. Na realizację boiska przy szkole 

w budżecie jest 215.000 zł, wpłynęły tylko dwie oferty, najtańsza była na ponad 270.000 zł. 

Przetarg został unieważniony i zostanie ogłoszony po raz drugi z innym rodzajem trawy, 

może to spowoduje, że inwestycja będzie tańsza. Został również ogłoszony przetarg na 

budowę, dokończenie prac na boisku. Wypłynęła tylko jedna oferta. Przypominam, że w 

budżecie mamy niecałe 1.500.000 zł, ta oferta była na 2.200.000 zł. Przetarg został również 

unieważniony i zostanie jutro prawdopodobnie ogłoszony po raz drugi ze zmienionym 

rodzajem nawierzchni tej bieżni. W zakresie inwestycji sportowych jest wąska specjalizacja. 

Producent wyrobu jest jeden. On daje koncesje na wykonywanie ze swojego wyrobu kilku 

firmom i tylko te firmy startują. Zmieniamy nawierzchnię na trochę inną. Taką, gdzie będzie 

mogło wystartować więcej firm. Będzie większa konkurencja. 

O godz.9
07

 na obrady sesji przybyła Radna- U. Marks. Obecnych 15 radnych ze statutowego 

składu 15 radnych.  

Wójt- M. Wojciechowski: Być może, że po otwarciu tych przetargów, które będą ogłoszone, 

będę prosił Przewodniczącego jeszcze raz o zwołanie sesji, jeżeli będzie taka konieczność. Ta 

sesja dzisiejsza spowodowana jest głównie tym, że Ministerstwo rozpatrując wniosek szkoły 

w Mechnicy o dofinansowanie budowy boiska uznało, że szkoła nie jest uprawniona do 

złożenia wniosku. W Województwie Opolskim wniosek został zaakceptowany, w 

ministerstwie nie chcą. Ministerstwo twierdzi, że wnioskodawcą powinno być 

stowarzyszenie, a nie szkoła, a najlepiej gdyby była gmina. W związku z tym, ponieważ 

podejrzewam, że w tej chwili złożenie wniosku przez Stowarzyszenie trwało by dość długo, 

bo potrzebny jest szereg różnych dokumentów, najlepszym rozwiązaniem jest takie, że to 

gmina będzie składającym ten wniosek, natomiast montaż finansowy pozostaje bez zmian, 

gmina daje swoją część, ministerstwo swoją i szkoła ze swojego budżetu to co chciała 

przeznaczyć na budowę tego boiska, czyli ponad 60.000 zł. Czasu nie ma dużo, więc prośba 

żeby w miarę szybko tę sesję zwołać, żeby można było złożyć wniosek i ogłaszać przetarg. 

Ponieważ tego zadania w budżecie nie ma, a musi być jeżeli gmina ma składać wniosek. W 

związku z tym prośba o zwołanie sesji. Jest jeszcze parę zmian w budżecie, ale drobne. 

Zasadniczym powodem zwołania dzisiejszej sesji jest to, że wniosek na budowę boiska będzie 

składała gmina, nie szkoła. W związku z tym gmina będzie miała 3 wnioski w ministerstwie 

w tej chwili, na boisko w Reńskiej Wsi, otoczenie wokół szkoły, właściwie nie w 

ministerstwie a w PROW-ie na otoczenie przy szkole dotyczące wiat.  

Radny- B. Dembończyk: Gmina jest właścicielem szkoły. Gmina jest właścicielem tego 

placu. 
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Wójt- M. Wojciechowski: Stowarzyszenie dostało w użyczenie, ale gmina zostaje 

właścicielem. 

Radna- S. Geller: Ile z tego dokłada Stowarzyszenie, czy wszystko daje gmina? 

Wójt- M. Wojciechowski: 61.242 zł przeznacza Stowarzyszenie. 

Radna- S. Geller: Przed tą inwestycją było powiedziane, że gmina ma wyłożyć, a potem 

dostanie się z powrotem. Na razie tylko my dokładamy. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Była 

pożyczka wcześniej. Myśmy pożyczali szkole pieniądze na zadanie. Ta pożyczka składała się 

z naszego udziału i z dofinansowania. To były nasze środki, więc dofinansowanie wpłynęłoby 

i tak do nas i ten nasz udział, który był pożyczką dla nich. 70.000 zł jest dofinansowania, 

60.000 zł jest od Społecznej Szkoły i reszta nasza. 

Radny- J. Majnusz: Projekt był konsultowany z gminą. Zastanawiam się, czy tam, aż tak ta 

sztuczna nawierzchnia jest tak potrzebna? 

Wójt- M. Wojciechowski: Nie ma co dyskutować. Jest już dokumentacja i wniosek, tego nie 

zmienimy w tej chwili. Jeśli chcielibyśmy cokolwiek zmieniać to cała procedura od nowa, tak 

że to nie na tym etapie, nawet nie w tym roku. 

Radny- B. Dembończyk: Jaka jest jakość tartanu w Reńskiej Wsi? 

Wójt- M. Wojciechowski: W pierwszym przetargu jakość była taka jak na stadiony 

olimpijskie. Wiec myślę, że to było przesadzone. Tej jakości, której w tej chwili chcemy jest 

wyłożone boisko w Ozimku. Od 6 lat funkcjonuje i nie ma problemów.  Myślę, że to jest 

wystarczająca jakoś. To nie są obiekty, na których codziennie będą biegały tłumy.  

Radny- B. Dembończyk: Na nowej drodze transportu rolnego są dziury. Po co robić dobrze 

jak  za dwa, trzy miesiące mogą dziury wyskoczyć. To jest myślenie nie za bardzo dobre. 

Lepiej dołożyć Zrobić raz porządnie i do tego nie wracać. 

Wójt- M. Wojciechowski: Proszę powiedzieć skąd dołożyć 700.000 zł i mieć stadion taki jak 

jest w Barcelonie, Monachium, z taką nawierzchnią. Pan sugeruje, żeby takiej jakości ułożyć 

nawierzchnię. 

Radny- B. Dembończyk: Chodzi o to żeby ona wytrzymała. Jak się da 100.000 zł to można 

120.000 zł i mieć porządną. Rozumiem, że jest to duża kwota. 

Wójt- M. Wojciechowski: Gdyby to było 100.000 lub 200.000 zł to bym państwu 

proponował dołożenie tych 200.000 zł ale nie 700.000 zł. 

Radny- B. Dembończyk: Nas nie stać na tanie budowanie. Co chwile nowa droga, nowa 

nawierzchnia. 
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Radny- J. Ludwig: Gdyby na etapie projektowania, mi ktoś powiedział, że tam będziemy 

robić trawę taką jak się robi na boiskach olimpijskich to bym powiedział, czy przypadkiem 

nie przesadzacie. Promuję kolegę Waldka, który mówi, że jest strażnikiem pieniędzy. Trzeba 

być obiektywnym od początku do końca, polityka ma swoje prawa natomiast trzeba mieć 

realia w głowie. Wracając do tematu, że jeżeli na etapie projektu ktoś by mi powiedział, że 

tak projektuje, zapytałbym  czy przypadkiem to nie jest przesada. Dyskutowanie w tej chwili, 

czy tam ma być jak na stadionie olimpijskim czy może jak na boisku gminnym to ja uważam, 

że nie musi być taka jak na olimpijskim. 

Wójt- M. Wojciechowski: Zasadnicza różnica polega na tym, że na boiskach z tą bardzo 

dobrą jakością nawierzchni praktycznie wszyscy, którzy biegają, biegają w kolcach i tam jest 

potrzebna dobra nawierzchni. Na naszym boisku w Reńskiej Wsi 95% biegających będzie w 

obuwiu sportowym bez kolców, w związku z tym, ta nawierzchnia nie musi być aż tak dobrej 

jakości. Zawodów gdzie będą zawodnicy w kolcach biegali będzie nie wiele. 

Radny- B. Dembończyk:  To nie chodzi o to, że to dla Reńskiej Wsi ma być. To ma być 

obiekt dla gminy i to nie, że dla Reńskiej Wsi i ma być dobry, to nie o to chodzi, o to chodzi 

żeby do tego nie wracać za chwilę. Nie da się oszczędzać za bardzo. 

Radny- W. Krybus: Podam przykład podobny do tego. 3 lata temu obserwowałem jak kładli 

dywanik asfaltowy na drodze krajowej od Reńskiej Wsi do Długomiłowic. Przyjechało 17 

tirów z asfaltem i tak stali w kolejce, tam gdzie zaczęli układać na początku do dziś nie ma 

śladu, tam gdzie kończyli w tej chwili dziury wypadają. Asfalt dokładnie ten sam, na 

początku i na końcu, tylko na końcu ten asfalt był tak twardy, że go nie umieli rozścielić tak 

jak trzeba. Myślę, że ten materiał nie jest tak istotny jak jakość wykonania. W 

Długomiłowicach to była pierwsza sztuczna trawa w województwie. Tam trawa się trzyma i 

co z tego, jak pod spodem płyty posiadały.  

Radny- J. Majnusz: Uważam, że na stadionie w Reńskiej Wsi te 700.000 zł trzeba 

zaoszczędzić, bo tam będzie minimalnie wykorzystywana.  

Wójt- M. Wojciechowski: Mając bieżnię będziemy organizowali różne zawody. 

Radny- W. Krybus: Jak połowa uczniów przynosi zwolnienie z wf, to kto tam będzie biegał. 

Wójt- M. Wojciechowski: Ci sami uczniowie popołudniu grają w piłkę.   

Radny- W. Krybus: Wtedy, popołudniu będzie zakaz wstępu na tartan bo nie ma kontroli 

nad nim. 

Wójt- M. Wojciechowski: Jak tam będzie bieżnia tam będzie zatrudniony na etacie 

gospodarz. W tej chwili też jest zatrudniony przez okres letni. Ministerstwo daje na to 

dofinansowanie. 
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Ad. 3 Projekt UCHWAŁY Nr XLIII/292/14 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 

rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos, Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny- B. Dembończyk: W jakiej formie zwracana jest pożyczka. Skoro to jest pożyczka to 

powinna być zwracana. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: To nie jest pożyczka. Pożyczka jest zmniejszona. 

Zmniejszenie pożyczki, tu się zmniejsza rozchody, to jest paragraf udzielone pożyczki więc to 

jest z tego paragrafu. 

Radna- U. Marks: Pieniądze jakie przyszły na usuwanie azbestu. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Jeszcze nie przyszły mamy podpisaną umowę, ale jest 

wniosek, trzeba podpisać umowę z wykonawcą więc  wprowadzamy To jest z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Z Wojewódzkim Funduszem też 

podpiszemy umowę. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały 

(15 głosów „za”). 

Projekt UCHWAŁY Nr XLIII/293/14 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 15 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały 

(15 głosów „za”). 

Wójt- M. Wojciechowski: Marszałek Województwa Opolskiego wytypował gminy z 

naszego województwa wyróżniające się w inwestycjach sportowych do wyróżnienia 

„Inwestor na medal w zakresie sportowych inwestycji. W tym roku do tego wyróżnienia 

zostały wytypowane gminy: Kluczbork, Polska Cerekiew i my. Druga sprawa w Rankingu 

Rzeczpospolitej prawdopodobnie będziemy w pierwszej setce gmin wiejskich w kraju. 

Wnioskuję to z tego, że przyszło zaproszenie na galę do Warszawy, a więc prawdopodobnie 

w tej setce najlepszych samorządów będziemy. W Rzeczpospolitej ukaże się ranking.  

Radny- B. Dembończyk: Nie było sprawozdania Wójta, ale Wójt był na sesji rady powiatu, 

jakieś dwa zdania na temat zamku. 

Wójt- M. Wojciechowski: Pojechałem na tę sesję Rady Powiatu bo ostatnio pomiędzy jedną 

radną, może reprezentującą kilku radnych, panią Tomalą  wywiązała się polemika na temat 
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przejęcia zespołu Szkół w Komornie. Pani radna wtedy była też radną i brała w tym udział, 

podnosiła różne zastrzeżenia, że były niedociągnięcia w dokumentacji. Pojechałem żeby 

wyjaśnić pewne sprawy i wyjaśniłem, potem pani radna tłumaczyła, że to nie o to jej 

chodziło, że ona w innej sprawie miała pytania. Jest grupa radnych, która w stosunku do 

zarządu ma swoje zastrzeżenia i je artykułuje. Myślę, że wyjaśniłem sprawę i 

poinformowałem również, bo dzień wcześniej otrzymaliśmy operat szacunkowy, że jest 

proponowany do sprzedaży zameczek z częścią parku. Operat szacunkowy jest na 1.440.000 

zł. Zgodnie z ustawą cena ma być obniżona o połowę. W związku z tym należy się 

spodziewać, że jeżeli znajdzie się kupiec w pierwszym przetargu to powinniśmy otrzymać za 

ten obiekt 720.000 zł, po odliczeniu kosztów, podziału geodezyjnego 8.000 zł, operatu 

szacunkowego 2.000 zł to trzeba odjąć resztę podzielić na pół.  

Radna- S. Geller: Czy wiadomo coś o nowych stawkach za wywóz śmieci? 

Wójt- M. Wojciechowski: Przetarg, który został zorganizowany, a który został 

unieważniony wyglądał w ten sposób, że kwota, która była do dyspozycji zamawiającego na 

realizację tego zadania na terenie naszej gminy, a tą którą zaproponował najniższą oferent, bo 

na naszą gminę były dwie oferty, najniższa ofertę miał Remondis to była o 13% wyższa niż 

pieniądze do dyspozycji. Te 13% wynikało głownie z tego, że odpady na dzień złożenia 

oferty miały być wożone do Dzierżysławia. Ponieważ pod koniec czerwca instalacja w 

Kędzierzynie została wpisana jako RIPOK do uchwały Zarządu Województwa w związku z 

tym, odpady nie będą wożone do Dzierżysławia tylko do Kędzierzyna. Czysty Region 

unieważnił te przetargi i ogłasza je od nowa. Być może, że zmieścimy się w tych kwotach, 

które są. Proszę zwrócić uwagę, co robi koszty, my sobie życzymy w ciągu lata zbieranie 

odpadów biodegradowalnych. Co tydzień po całej gminie jeździ samochód i zbiera brązowe 

worki. Zmniejszyć koszty można tylko zmniejszając zakres obsługi. Też mam wątpliwości, 

widzę że worków jest wystawianych co raz mniej, czy tu nie wykonać ruchu, który by 

powodował, że będzie taniej. Na pewno nie będzie zgody gmin na to żeby w tym roku 

podwyższać cenę usługi. Będziemy tak robić, żeby ta cena nie wzrosła. Przetarg był od lipca 

na okres 1,5 roku. W statucie jest napisane że na pół roku trzeba podjąć uchwałę o 

wystąpieniu, mało tego okres wypowiedzenia musi przypadać na koniec roku, dlatego 

Bierawa spieszyła się do końca czerwca z wypowiedzeniem członkostwa, bo na koniec 2014 

roku może wystąpić. Wystąpili bo mają własny zakład gospodarki komunalnej i nie będą 

odbierali odpadów co tydzień biodegradowalnych tylko rzadziej, jak będzie kosztowało 

drożej to pokryje to zakład gospodarki komunalnej, który ma dotacje z budżetu gminy. 
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Wszystkie przetargi gmin, które wystąpiły z Czystego Regionu do tej pory, uchwała rady jest 

żeby było taniej, a koszty są większe. Opłaty dla mieszkańców obniżyli o 1 zł tylko dopłacają. 

Radny- W. Krybus: Jak ktoś nie oddaje tych brązowych worków, nie oddaje żużla nie 

mógłby płacić mniej.  

Wójt- M. Wojciechowski: Nie można w ten sposób. Każdy powie, że nie oddaje i wyrzuci 

gdziekolwiek. Idea była taka żeby nie było motywacji do wywożenia odpadów gdziekolwiek 

związku z tym jeżeli są odpady to powinno się je oddać tyle ile ich jest. Jakby było tak, że 

będzie taniej dla tych, którzy nie oddają to byłaby pokusa do wywożenia. 

Radny- J. Ludwig: Część mieszkańców Mechnicy, wyłącznie ta która jest w strefie 

zalewowej została w ostatnich dniach zelektryzowana informacją, że w Poborszowie będzie 

rozmowa na temat obwałowania rzeki Odry, przy czym informacja dotarła taka, że to idzie od 

Koźla do Poborszowa się kończy, a Mechnica jest pominięta. W Mechnicy robi się pospolite 

ruszenie. Wszyscy tam chcą nawałnicą ruszyć. Przyszedł sołtys czy myśmy na sesji na ten 

temat mówili. Znam informację, którą przekazywał pan Wójt, mówił o tym, że miasto 

Kędzierzyn- Koźle wyasygnowało kwotę na opracowanie dokumentacji, ta dokumentacja nie 

była uzgadniania z gminą. Wójt przekazywał, że szanse na realizację tej inwestycji są żadne, 

dlatego, że przede wszystkim nie była uzgadniania z nami i to trochę uspokoiło atmosferę. 

Ksiądz w niedzielę na ambonie też to jeszcze powiedział. Czy pan Wójt będzie na tym 

spotkaniu, żeby rozładowywać atmosferę. Określić się w tej materii.  

Wójt- M. Wojciechowski: Będę na spotkaniu. Miasto pod naciskiem mieszkańców Koźla 

zaplanowało sobie w budżecie takie zadanie, zresztą nie tylko tu, bo drugi projekt dotyczy 

wałów od obwodnicy wzdłuż działek, ten tutaj ma trochę więcej sensu, ale w sytuacji kiedy 

będą dokończone wały w Cisku to te inwestycje tutaj nie mają żadnego uzasadnienia. To tak 

jakbyśmy wybudowali wały ale zakładali że one puszczą i woda się przeleje. Samorządy 

osiedlowe wybrały sobie takie tematy, a prezydent musi je realizować. Zleceniodawcą jest 

WZIR, który dostał pieniądze na projekt z budżetu miasta. 

Radny- Z. Steuer: Na stronie Remondis jest harmonogram wywozu śmieci na dwa tygodnie. 

Ad. 12 Zamknięcia XLIII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Reńska 

Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz. 9
45

. 

 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 

 


